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7. prosince 2022

Bojím se, že přijde hygienická totalita, ze které nebude
úniku

svobodny-svet.cz/bojim-se-ze-prijde-hygienicka-totalita-ze-ktere-nebude-uniku

Až odstupem měsíců postupně vyplouvají na povrch nové skutečnosti

o epidemii koronaviru, a tak jako vždy, když pravda není právě

příjemná, by se dalo říci: Leze to z nich jako z chlupaté deky.

Statistické údaje o účincích nového typu vakcín likvidují předchozí

sliby řady odborníků i politiků, a až první rozhodnutí soudu donutilo

výrobce vakcín, firmu Pfizer, odhalit i nepříznivé informace, které

byly ovšem k dispozici už v okamžiku sjednávání jejich prodeje. Náš

host, lékař Lukáš Pollert, k tomu v předchozí části rozhovoru uvedl:

„Je to celé zahalené dezinformacemi, lžemi a polopravdami. To

znamená, že nemůžeme věřit tomu, co řekne někdo z Pfizeru, protože

často během covidové eskapády říkali protichůdné názory, a nyní

něco vyplouvá na povrch, něco ani ne. Čili, jestli je to celé cinknuté,

tak tomu nemůžeme věřit.“

https://svobodny-svet.cz/bojim-se-ze-prijde-hygienicka-totalita-ze-ktere-nebude-uniku/
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Martina: My jsme nuceni tomu věřit, zejména jsme byli nuceni

tomu věřit, abychom třeba nepřišli o práci. Svého času mě zaujaly

výroky bývalého šéfa mezinárodní farmaceutické společnosti Pfizer,

Michaela Yeadona, který opakovaně říkal, že tato vakcína způsobí

neplodnost u žen. Říkal to bývalý šéf Pfizeru. Člověk si říká: Zbláznil

se? Je to zneuznaný manažer? Anebo ví něco, proč už tam třeba

není? Ale když si tuto otázku položím, tak mě nenapadá mě nic

jiného než stěrka od nejrůznějších posluchačů jenom za to, že tuto

otázku vůbec položím.

Lukáš Pollert: Myslím, že Malone, vynálezce mRNA vakcíny, nebo

této technologie.

Lukáš Pollert: Předpokládám, že tento člověk tomu asi trochu

rozumí, a přesto ho smazali ze sociálních sítí, přesto byl zablokován,

jakože je to dezinformátor. A to myslím, že jestli o takových lidech

toto říká, tak to znamená, že je na tom něco špatně.

Martina: O situaci v Americe ohledně covidu jsem se bavila s naším

stálým zpravodajem Dušanem Neumannem, naším

spolupracovníkem ve Spojených státech, a ten řekl, že v Americe se

teď covid zpětně velmi řeší a že tam skutečně dochází k otázkám,

proč se to stalo, a jestli se postupovalo dobře. Ostatně i rozhodnutí

soudu o tom, že data z aktivního monitoringu nežádoucích účinků

mRNA vakcín budou zveřejněna, o tom také svědčí. Takže on tvrdil,

že v Americe teď dochází k jakési katarzi, ke snaze poučit se z kroků,

které Amerika v boji proti covidu udělala. Sleduješ, že by něco

podobného bylo u nás?

Lukáš Pollert: Zatím ne. Řekl jsem aspoň to „zatím“, protože

k tomu třeba dojde. Myslím, že k tomu asi nutně musí dojít, protože

zájem o očkování opadá, a myslím, že se to ani s panem Čtvrtníčkem

nijak nezlepší. Akorát je možná brzo. Asi je brzo. Myslím, že to přijde

třeba příští rok.
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Martina: Myslíš, jako že za Amerikou vždycky doskakujeme?

A myslíš, že snaha dozvědět se pravdu vyjde od lidí, kteří se třeba

nechtějí nechat vakcinovat, nebo znovu vakcinovat, nebo že se do

čela skupiny, která bude chtít znát odpovědi na tyto poměrně zásadní

otázky, ve větším množství postaví lékaři?

Když sta tisíce starých lidí opatřeními proti covidu donutíte, aby se
uzavřeli před světem a změnili styl svého chování, tak zemřou, i kdyby
covid neexistoval

Martina: Vím, že pracuješ na oddělení, které se věnuje

transplantacím, a asi máš jiné starosti, ale přesto se mi zdá, že to

všechno Lukáši Pollertovi, jako muži, vrtá hlavou.

Lukáš Pollert: Ne. Vrtalo mi to hlavou na začátku, jak jsme se o

tom bavili, a to je zajímavé. Je to prostě fenomén, který jsem nezažil,

protože jak říkám, většina lidí umírá na nezdravý životní styl, umírá

dřív. Ale já nejsem mentorem všech životních neduhů, já to prostě

jenom vidím, a každému pomůžu, ale když někdo chce celý život

kouřit, tak ať si kouří. Když se někdo chce přejídat, ať se přejídá, a já

mu po tomto životním zaškobrtnutí, když má třeba infarkt, pomůžu.

Ale tento fenomén je zajímavý, protože tady šlo o nějakou virózu,

která nás zahltila na všech etážích společnosti, a řekl bych, že

zdravotní problém byl podle mě trochu marginální. Spíš to byl

problém sociální, nebo nevím, jak bych to nazval. To bychom se

museli vrátit na první půlrok, kde jsme se sami sebe báli, báli jsme se

svých bližních. Ale to bylo možná přiživováno médii, a já nevím proč.

A je to škoda, protože myslím, že řada lidí zemřela právě v důsledku

toho, že jsme se uzavřeli před světem, a změnili svůj styl chování.

A když to změníš tisícům, nebo statisícům starých lidí, tak zemřou,

a je jedno, jestli je tady covid, nebo něco jiného.

Martina: Pochopil jsi, když jsi o těchto věcech mluvil, proč se do

tebe mnozí lidé tolik strefovali?

Lukáš Pollert: Nepochopil. Fakt ne. Já nevím. A nebylo to jenom

do mě.
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Martina: Nebylo.

Lukáš Pollert: Před chvílí jsme zmínili odborníky, kteří se tomu

věnovali, a dokonce mám pocit, že dostali i Nobelovu cenu, a to jsou

lidé, kteří když dostanou Nobelovu cenu, tak to nejsou žádní

dezinformátoři. A přesto byli společností označeni a odsunuti na

okraj zájmu, byli dehonestováni, a bylo na nich ukázáno, že takhle

ne. Nevím, jestli to byl zrovna Malone.

Martina: Myslím, že zrovna Malone, ale jich bylo víc. Malone má,

myslím, jen patenty, ne Nobelovu cenu.

Lukáš Pollert: Takže nevím proč? Jestli se ti lidé báli? Nevím. Byli

to i docela inteligentní lidé. Já jsem nikdy neříkal, že vakcína je

špatná, jak mi bylo podsouváno. Prostě jsem říkal, že je to

experiment narychlo, který by měl určitě smysl pro staré nemocné

lidi, kteří na to umírali, a to bylo jediné.

Martina: Jak jsi v této souvislosti přijal zprávu, kterou jsme se před

nedávnem dozvěděli z televize, že se vědcům podařilo vytvořit

z covidu křížením s dalšími viry velmi smrtný virus, který má

obrovskou smrtnost v lidské populaci?

Lukáš Pollert: Čas od času tady slyšíme o ebole, nebo o nějakém

jiném viru, který je v Africe, nebo někde v Asii, a že má velkou

smrtnost – jako by někdo vypustil nějaký malý mediální balónek. Tu

a tam si toho člověk všimne, a pak to zmizí. Tak teď je téma tento

virus. A bude to asi věčné téma, protože ten virus je neviditelný,

takže vlastně si s ním můžeme mediálně dělat, co chceme. A můžeme

ho uměle vytvářet proto, abychom třeba uměli i léčit.

Pomalu zjišťujeme, že s covidem nešlo o žádný požár, ale že jen někdo
škrtl sirkou, a vznikla panika

Martina: Pokud to nedopadne jako ve Wu-chanu, že ho někdo

vynese na botách.
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Lukáš Pollert: Tak to je zase otázka času, kdy se to stane buďto

samovolně v přírodě, nebo s ním někdo třeba zaútočí. To jsem trošku

přehnal, ale jako biologická zbraň. Takže pokud ho umíme vyrobit,

tak ho pravděpodobně umíme i léčit. Vždyť jsme viděli mnoho

detektivek, kde byl nějaký jed, a zároveň už existoval protijed, to

známe z James Bondů a tak dále. Nevím, jestli se někdy izoloval, to

jsou vždy také takové články, že ho nikdo nikdy neviděl, že nikdo

tento virus neizoloval. Ale budiž, já nejsem virolog. Nevím. Ale chápu

snahu vyrábět umělý virus proto, abychom pak proti němu uměli

také vyrobit nějakou vakcínu, nebo protilátky. Když si tuto

technologii osaháme, třeba výrobou nějakého viru, byť třeba

smrtelného, tak já jsem pro takový pokrok.

Martina: Výzkum?

Lukáš Pollert: Ano. Já jsem rád, když lidstvo poletí na Mars,

a třeba i dál. To mě těší.

Martina: Pokud se dřív nezlikvidujeme nějakými podivnými

cestami typu pokus omyl.

Lukáš Pollert: Myslím, že když nás nezlikviduje virus, tak nás třeba

může zlikvidovat ideologie tak, jako před mnoha lety, a není to zas

tak daleko. Byl tady fašismus, komunismus, byly tady různé

diktátorské ideologie, a šlo to i bez viru. Měla jsi špatný politický

názor, což nebylo nějaké infekční onemocnění? Takových lidí bylo

zlikvidováno možná i víc, než tímto virem.

Martina: Narážíš na nějakou živou zkušenost?

Lukáš Pollert: Ne. Říkám, že je jedno, jestli vyrábíme virus nebo

ideologii.

Martina: Lukáši Pollerte, ty jsi v létě roku 2021 v rozhovoru pro

Echo 24 řekl: „Covid je jen taková předehra.“ Splnila se tvá

prognóza? K čemu myslíš, že tato předehra bude?
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Lukáš Pollert: Nevím. S tou ideologií mě to napadlo teď. Tak

máme covid, na který máme třeba vakcínu. Ale kdybych šel do

extrému, a opravdu jsme měli opravdu hodně smrtelný virus, tak to

bude zajímavé. Tak o vakcíny bude rvačka. To nebude jako teď, že za

to dostaneš cvičky a mobil.

Martina: To dává logiku.

Lukáš Pollert: To dává logiku. Ano.

Martina: To dává logiku, jestliže je něco velmi nebezpečné, tak se

proti tomu chci chránit.

Lukáš Pollert: Když se ještě vrátím k ideologii: Suchý se Šlitrem

říkali, že je daleko horší povodeň než oheň, protože oheň se dá hasit,

ale povodeň? Zkuste hasit povodeň. To nejde. Tak to, že jsem mluvil

o předehře, tak jsem tím asi myslel stav davové psychózy, kdy někdo

škrtl sirkou, a dav si myslel, že hoří zeměkoule, nebo že hoří Národní

divadlo, a musíte se dostat ven, a přitom to bylo jenom škrtnutí

sirkou. Jenomže vykládejte lidem, že si někdo jenom připálil cigáro.

Dav se blbě zastavuje. Dav prostě ušlape děti, ženy, staré lidi,

a přitom začátek byl takový nijaký. To bylo něco podobného. A teď

pomaličku zjišťujeme, že vlastně nešlo o žádný oheň, žádný požár, ale

šlo o to, že si někdo připálil cigaretu, nebo šlo někde o malý ohýnek.

Martina: Mně tady jenom chybí poznání, sdělení, a třeba i přiznání

toho, že jsme nepostupovali nejlépe. Neschází ti to ve veřejném

prostoru?

Lukáš Pollert: Vždycky, když je panika, tak se nepostupuje nejlépe.

Jak chceš postupovat, když vznikne panika?

Po vyvolání paniky přijde krizový stav, ve kterém je snadné říct: „Tady
budete vyrábět, a tohle zavřete“. A takto lze řídíš celý stát, i to, co je
v soukromém vlastnictví.
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Martina: To ano, ale když mám data, která by mohla situaci

uklidnit, a záměrně je nezveřejním, tak paniku vlastně chci. Není-liž

pravda?

Lukáš Pollert: Je-liž pravda. Když máš paniku, tak máš krizový

stav, a v krizovém stavu se ledacos snadněji řeší. Řekneš: „Tady

budete vyrábět tohle, tady budete mít zavřené tohle.“ a řídíš celý stát

i to, co je v soukromém vlastnictví. Třeba je to výhodné pro stát. To

byl pandemický zákon. Pandemie neskončila, jede furt. Nevím, jestli

skončila.

Martina: Na to jsem se chtěla ještě zeptat: Myslíš, že už covid řekl

své poslední slovo, nebo to bylo zahřívací kolo?

Lukáš Pollert: Chřipky a virózy budou každý rok. Ale spíš jsem teď

narážel na to, že je výhodné mít non stop stav kvůli, v uvozovkách,

potencionálnímu ohrožení lidstva. Teď tady máme válku, nebudou

energie, takže se pojede v režimu, neříkám válečného stavu, ale

nějakého jiného ohrožení.

Martina: Nouzového, nebo podobného.

Lukáš Pollert: Ale od roku 2020 vlastně v tomto režimu jedeme

pořád.

Martina: Štve tě to?

Lukáš Pollert: Já jsem rád za každou zkušenost. Myslím, že i tato

zkušenost s covidem byla pro mě bezvadná, i zkušenost s covidovou

psychózou. To je prostě zajímavé. Já jsem nevěřil, že tomu lidé takto

podlehnou, že se budou bát mezi sebou navzájem, že budou

diskriminovat děti ve školách. To se přenášelo do tříd – na venkově

se posmívaly děti očkovaným, a tady v Praze se posmívaly očkované

těm neočkovaným. Nejen, že se jim posmívaly, ony se jich bály,

nechtěly s nimi cvičit na tělocviku. Prostě se to rychle přeneslo,

rozneslo do společnosti. To bylo zajímavé. Takže já jsem za tuto

zkušenost rád. Nikdy bych nevěřil, že se to stane.
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Martina: Co bylo nejzajímavější v tom, co jsi se dozvěděl

v souvislosti s covidem? O zemi, o lidech? O spoluobčanech? O naší

i celosvětové medicíně?

Lukáš Pollert: Podle mě byla nejzajímavější zkušenost, jak rychle

dokážeme ukázat na viníka, a v podstatě ho segregovat, nebo

odstranit ze společnosti. To je fenomén, který byl ve 30. letech, kdy

se ukázalo na jednu skupinu lidí, a krásně v souladu se zákony

a s administrativou se eliminovala ze společnosti. A teď jsme měli

podobný náběh: Když na jaře v roce 2020 někdo řekl, že budou covid

pasy, tak to byl konspirátor. Když se pak uvažovalo o tom, že budou

vakcíny, tak se říkalo, že žádné očkovací průkazy nebudou nikomu

zabraňovat ve vstupu a podobně, a kdo říkal opak, tak to byla

konspirační teorie hodná nějakých dezinformátorů. A ono se to

okamžitě stalo, okamžitě se to stalo propustkou do normálního světa.

A jak to šlo rychle. To byla pěkná zkušenost. No, pěkná – spíš

zajímavá.

Sociální sítě, i když jsou soukromé, by v rámci svobody slova měly
umožnit vyjádřit se všem, pokud neporušují zákony dané země

Martina: Lukáši Pollerte, když chceš dnes získat informace nejen

o covidu, ale obecně o tom, jak se svět točí, tak kde hledáš, když se

mnohá média v minulosti poněkud diskreditovala?

Lukáš Pollert: Upřímně řečeno, já informace o světě, jak se točí,

získávám tak, že se podívám nad sebe, a vidím Měsíc, vidím Slunce,

jak zachází a vychází, vidím, že je Země placatá. Já si myslím, že

Země je placatá. Pro mě je placatá, ale pro kosmonauta je kulatá. To

je moje odpověď hnidopichům, kteří říkají: „Vy věříte, že je Země

placatá?“ a já říkám „A proč bych nevěřil? Pro mě je, já jdu rovně,

nejdu do kolečka.“ Ale když budu létat letadlem, tak tam převažuje

kulatost Země. Takže čemu věřím? Já vyjdu ven, a věřím tomu, co

vidím a u čeho bezprostředně jsem.
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A zkušenost z posledních let mi připomněla 70., 80. léta v denním

tisku, kdy se imrvére lhalo. Ale byla tady jedna možnost, naladit si

tajně Hlas Ameriky, nebo Svobodnou Evropu – to byl ostrůvek

svobodného získávání informací. A teď tu a tam něco takového

naštěstí je, což je mainstreamem i státem bohužel označováno jako

dezinformace. Ale takhle to dělali i komunisté, a dělá se to i teď.

Putin bude všechno na Ukrajině označovat za dezinformaci,

a Ukrajina zase opačně. A orientovat se v této propagandě mě

nakonec komunismus naučil docela slušně. Navíc, tyto technologie

umožnily snadnější přístup k informacím, takže si člověk může

vybírat, a je fakt, že i sociální sítě umožňují, pokud není někdo

zablokován, bezbřehé informace bez hranic, a za tři roky, co mám

Facebook a sociální sítě, jsem tam našel lidi, kteří po zkušenostech

těmto tématům docela dobře rozumí. Mohl bych je jmenovat, ale to

je asi zbytečné.

Martina: Není, ale jestli nechceš, tak nemusíš.

Lukáš Pollert: Tak, jsou to prostě imunologové i ekonomové, kteří

třeba nemají prostor v mainstreamu, ale na sociálních sítích ten

prostor mají. Takže tam já získávám mnoho informací. Česká televize

mě trochu zklamala, dokonce i osobně. Jednou jsem byl na nějaké

akci na Palackém náměstí, kde se mě na mikrofon ptali, kolik mám

covidových pacientů, a já jsem říkal: „Na oddělení mám asi čtyři

pacienty.“ Pak jsem se díval na 168 hodin, myslím, že tam byla Nora

Fridrichová, a tam říkala, jak si vymýšlím, protože tam byl týden na

to rozhovor s ředitelem Motolu, který řekl, že v Motolu leží asi třicet

pacientů, zatímco já tvrdím, že čtyři. Ale já jsem mluvil o tom, že leží

na mém oddělení. Takže oni to tak šikovně sestříhali, že mě postavili

proti šéfovi, jakože lžu. A to byla moje osobní zkušenost, bylo to

nepříjemné.

A zjistil jsem, že i Česká televize, kterou jsem považoval za věrohodné

médium, to prostě nezvládla, takže Českou televizi ani

neposlouchám. Poslouchám Rádio Plus, líbí se mi, že tam je mluvené

slovo. A obávám se, že Kupředu do minulosti ztratí mnoho
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posluchačů kvůli mému rozhovoru. Rád vás poslouchám, protože je

tady spousta velmi chytrých lidí, profesorů, historiků, a to je fakt

balzám. Ale myslím, že sem nepatřím.

Martina: Nech to na mě. Ale teď, když jsi vzpomenul sociální sítě,

tak jsi říkal, že jsi tam našel spoustu odborníků, a mluvil jsi o své

osobní zkušenosti, ať už s jinými médii, nebo s Českou televizí. Ale ty

máš se sociálními sítěmi zkušenost, protože ti za své „neuvážené“

výroky smazali profil. Jak se s tímto vyrovnáváš?

Lukáš Pollert: Samozřejmě, že smazali profil mnoha lidem,

i odborníkům z řad nositelů Nobelových cen, a výzkumníků v oblasti

mRNA vakcín a tak dále. Čili, na jednu stranu je to nějaká soukromá

společnost, na druhou stranu, pokud se tato soukromá společnost

představuje, že je světová komunikační platforma, tak by měla dát

prostor třeba i kritikům vakcín. Diskuse by měla probíhat kompletně,

ze všech možných stran tak, jako do hospody musíš pustit jak lidi

s dlouhými i krátkými vlasy, s jinou pletí, a tak dále, a když je tam

nepustíš, tak porušuješ zákon. Takže si myslím, že i toto médium, byť

je soukromé, by mělo umožnit se v rámci svobody vyjádřit všem,

pokud neporušují zákony dané země.

Martina: Já pevně věřím, že nás teď poslouchají už jen proto, aby

věděli.

Lukáš Pollert: Je tam také trochu nepříjemná daň, především na

Twitteru, že je tam strašně moc anonymních přispěvatelů, a ti jsou

dost často vulgární, takže se s tím člověk musí trochu vyrovnat, musí

s tím trochu počítat, že tyto příspěvky jsou dost často velmi vulgární,

a je to nepříjemné. Tato společnost je prostě rozdělená, nejen napůl,

ale třeba i na jiné, menší části. Já to všechno mažu, to je taky dobré,

že to jde hned smazat, ale pak se hned objeví nový. Já bych byl rád,

kdyby tam byla diskuse kultivovaná. A musím zmínit třeba

i profesora Konvalinku, se kterým jsem rád diskutoval, ačkoliv máme

úplně jiné názory, ale proč ne? Nikdy nebyl vulgární. Takže diskuse

má být, a nemá se mazat.
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Martina: Pak může být obohacující pro obě strany.

Lukáš Pollert: Nejen pro obě strany, ale i pro čtenáře. Protože kdy

člověk vidí nějaké známé lidi, nebo třeba i odborníky, kteří dokáží

kultivovaně, nebo třeba i kriticky diskutovat? Takhle to má fungovat.

A ne, že se tam lidé typu novináře Etzlera, který je vulgární, začnou

napadat a dehonestovat,

Přijde doba, kdy vláda projde sebereflexí a řekne, že opatření proti covidu
byla příliš tvrdá a že byla státem vynucována. A měli by se omluvit.

Martina: Pokud vím, tak v Dánsku se vláda omluvila za to, že nutili

rodiče, aby nechali očkovat děti, že to bylo zbytné. Jak si vysvětluješ,

že k nám ještě opravdu nic z tohoto zpětného sebehodnocení

nedorazilo? Ani ve smyslu vládních opatření, ani ve smyslu revize

toho, co je opravdu v tuto chvíli dobré, nebo není. Ani ve smyslu

nějakých vnitroredakčních opatření.

Lukáš Pollert: Myslím, že každá vláda se chová populisticky.

Každá. To není jenom Okamura. To jsou všichni, kteří jsou u moci,

a chtějí být. A tak si vyhodnotili situaci, že většina lidí je možná ještě

ve stavu podlehnutí covidismu a toho, že nás zachrání jediná vakcína.

Až se tady objeví víc informací, které ozřejmí situaci, což už teď, jak

jsi říkala, probíhá v Americe, tak bude doba, kdy ministr nebo

premiér řeknou, že ta opatření byla příliš tvrdá a že byla vládou, nebo

státem vynucována. A měli by se omluvit. Ale myslím, že vyhodnotili

tak, že na to ještě nedozrála doba. Možná v Dánsku už jo. Myslím, že

ta reflexe přijde.

Martina: Třeba se toho dožiji.

Lukáš Pollert: To já si myslím, že to přijde třeba příští rok.

Martina: Podle čeho plánuješ?

Lukáš Pollert: Tak teď přijde před Vánocemi nějaká vlna, možná

tady bude mít víc lidí teplotu, ale lidé s teplotou se už přestali

testovat, začali se s teplotou zase sžívat jako kdysi. Takže myslím, že
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nějaká vlna viróz přijde, ale lidé se nebudou testovat. A pak bude

zima, to budou úplně jiné starosti, protože budeme doplácet za

elektřinu, a potom to došumí do neznáma, do ztracena.

Martina: Ale v tom případě zase přibude respiračních chorob.

Lukáš Pollert: Tak to nevím, jestli bude doma fakt zima. Je to

možné. Ale respirační choroby tady byly odjakživa, a uměli jsme je

snad léčit doma medem, čajem a tak.

Martina: Ty jsi mi, Lukáši Pollerte, poskytl nevyžádanou odpověď,

a to v okamžiku, kdy jsi říkal, že tady existuje poměrně široká diskuse

o kouření, o tom, jak to škodí, neškodí a že se tady ti lidé takovýmto

způsobem neosočují, jako v tématu covidu. Ale když tak nad tím

přemýšlím, tak se poměrně striktně zakázalo kouření v hospodách,

a to zrovna nevypadá jako demokratická diskuse. Spíše to vypadá,

jako když jsou žáby pomalu vařené v hrnci, takže jsme si ani

nevšimli, že tady je kuřácký lockdown, a přijde nám to jako výsledek

demokratické diskuse.

Lukáš Pollert: Ano, máš pravdu, teď jsi mi to připomněla.

Martina: A to zrovna nepléduji za to, aby se v restauracích kouřilo,

ale nepovažuji to za demokratické rozhodnutí. Kuřáci by

pravděpodobně hlasovali jinak.

Lukáš Pollert: Tak ti to řeknu tak: Covid nesmrdí tak, jako kouř.

Martina: To radši neříkej, nebo si to zase vypiješ.

Lukáš Pollert: Ale je to pravda, ne? Já když přijdu ze zakouřené

hospody, tak můžu všechno vyprat, ale když přijdu z hospody, kde

údajně má být nějaký covid, tak mi nic nesmrdí. A navíc, můžu být

naočkovaný, tak se nemám čeho bát, ne? A když tam přijdu

s nějakými spalničkami, nebo s něčím jiným, tak mě taky

nekontrolují, protože vím, že mám očkování.
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Martina: Pověz mi, co myslíš, že nás čeká v následujících měsících?

Řekl jsi, že covid už asi tím správným strašákem, který byl potřeba,

nebude. Nová mantra je, že jsme ve válce. Jak vidíš dny příští, co se

týká epidemie nemocí, ale taky epidemie toho, o čem jsi hovořil jako

o epidemii ideologie? Z čeho máš největší strach?

Lukáš Pollert: Tak já nemůžu říct, že za měsíc, nebo příští rok,

může být nějaká virová epidemie, jako byla španělská chřipka, nebo

něco takového. Nevím. Nebo můžou upnout naše zraky na blížící se

meteorit, který budou muset odklonit z trajektorie, aby nám nespadl

na zeměkouli. Čili, může se toho vymyslet mnoho. Může se zjistit, že

nějaký virus způsobuje předčasnou demenci, a to může být velmi

pravděpodobné, a teď tě nepřijmou do práce, když proti tomu viru

nebudeš očkovaná, protože taková instituce tě přece nezaměstná,

když budeš mít potenciální demenci.

Martina: A nemohli by počkat, až zblbnu?

Lukáš Pollert: Tak to bude preventivní. Protože než zblbneš tak, že

nebudeš moct pracovat, tak budeš mít nějaké příznaky, které ti třeba

budou snižovat výkonnost. Takže si umím představit, že někdo řekne,

že třeba herpes, který máme skoro všichni, způsobuje nějaký

problém v neuronech, a posléze předčasnou demenci. Je to příklad,

těch virů máme hrozné množství, a u některého se zjistí, že urychluje

demenci. A teď se na tento virus vymyslí vakcína, a je to – a jsme ve

stejném problému, jako s covidem. A možná ještě ve větším, protože

bude muset být očkován každý.

A my nevíme, jestli se pak demence objeví třeba za třicet let, ale

prostě, že to způsobuje. Ale oni tě pak nikde nezaměstnají, ani jako

řidiče, učitele, ani jako lékaře nebo sestru, protože potenciálně

dementního člověka nikdo nezaměstná. Toho se bojím. Že ukážeme

na nějakou bakterii nebo virus, že je z nějakého důvodu potenciálně

nebezpečný. Když jsem to vykládal profesoru Konvalinkovi, tak mi

dával za pravdu. Toho se bojím. To je hygienická diktatura a toho se

bojím.
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Martina: Důsledkem čeho je hygienická diktatura? Kde se to tady

a v nás vzalo? Je to třeba prodloužená ruka ideologie?

Lukáš Pollert: Přehnaná úzkost, strach z bakterií, kterou měl třeba

Michael Jackson, což je první rouškař, který chodil po Japonsku

s rouškou, protože se bál, že vdechuje bakterie, které mu dělají

špatně. Denně vám projde nosem 30 milionů bakterií, ale nevadí to,

protože máme imunitu.

Martina: To jsi neměl říkat, protože se toho někdo chytne.

Lukáš Pollert: Myslím, že tyto ambice tady jsou. Rozhodně.

Kdybych byl výrobcem vakcín, tak to je celkem nabíledni. To ti jen

říkám, co bude v příštím čase. Tak tohoto se bojím, protože z toho

nebude úniku, bohužel. Bude to blbé, ale asi z toho není úniku. Jinak

si myslím, že bude všechno v pořádku, a myslím, že si trochu budeme

vážit jídla, tepla, nebudeme tak rozhazovační. A jinak to bude pořád

stejné. Je hezký podzim, přijde hezká zima, pak jaro, které známe.

Takže o tohle se vůbec nebojím.

Martina: Lukáši Pollerte, ty jsi se do některých věcí tak hezky obul,

že se rozloučím ve tvém vlastním zájmu. Moc ti děkuji za návštěvu ve

studiu, tvou mnohdy projevenou odvahu, a za to, že ti věci nejsou

jedno. Díky moc.

Lukáš Pollert: Měj se hezky. Ahoj.

LUKÁŠ POLLERT
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>> Podpora

Svobodný svět nabízí všechny články zdarma. Náš provoz se však

neobejde bez nezbytné finanční podpory na provoz. Pokud se Vám

Svobodný svět líbí, budeme vděčni za Vaši pravidelnou pomoc.

Děkujeme!

https://www.radiouniversum.cz/host/lukas-pollert/
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